

**1384 (XVII). Petition from Mr. Andreas Ngoso (T/PET.4/105)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Andreas Ngoso concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.4/105, T/OBS.4/16, T/L.637),

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and of its Special Representative, in particular that the Cameroons Development Corporation had paid to the petitioner on his retirement the appropriate allowances and *ex gratia* payments.

*698th meeting,  
4 April 1956.*

**1385 (XVII). Petition from the Manjo Central Committee of the Union des populations du Cameroun (T/PET.4/106)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Manjo Central Committee of the Union des populations du Cameroun concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.4/106, T/OBS.4/17, T/L.637),

*Notes* the observations of the Administering Authority, in particular that it is an offence to import French cigarettes into the Territory without the payment of duty.

*698th meeting,  
4 April 1956.*

**1386 (XVII). Petition from Mr. John Nchamba (T/PET.4/107)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. John Nchamba concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.4/107, T/OBS.4/18, T/L.637),

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that:

(a) The petitioner was specifically enlisted as a bugler, as he was below the physical standard for general duties;

(b) He was discharged for failure to achieve the normal standards required of a bugler.

*698th meeting,  
4 April 1956.*

**1387 (XVII). Petition from the Tombel Central Committee of the Union des populations du Cameroun (T/PET.4/L.1/Add.1)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Tombel Central Committee of the Union des populations du Cameroun concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.4/L.1/Add.1, T/OBS.4/20, T/L.637),

**1384 (XVII). Pétition de M. Andreas Ngoso (T/PET.4/105)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Andreas Ngoso concernant le Cameroun sous administration britannique, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée (T/PET.4/105, T/OBS.4/16, T/L.637),

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que la Cameroons Development Corporation a versé au pétitionnaire au moment où il a pris sa retraite les indemnités et les gratifications supplémentaires appropriées.

*698ème séance,  
4 avril 1956.*

**1385 (XVII). Pétition du comité central de l'Union des populations du Cameroun de Manjo (T/PET.4/106)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du comité central de l'Union des populations du Cameroun de Manjo concernant le Cameroun sous administration britannique, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée (T/PET.4/106, T/OBS.4/17, T/L.637),

*Prend acte* des observations de l'Autorité administrante et notamment du fait que l'importation des cigarettes françaises dans le Territoire sans payer de droits de douane constitue un délit.

*698ème séance,  
4 avril 1956.*

**1386 (XVII). Pétition de M. John Nchamba (T/PET.4/107)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. John Nchamba concernant le Cameroun sous administration britannique, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée (T/PET.4/107, T/OBS.4/18, T/L.637),

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Le pétitionnaire a été expressément recruté comme clairon parce qu'il ne possédait pas les qualités physiques requises d'un gendarme ordinaire;

b) Il a été licencié parce que son travail n'atteignait pas les normes requises d'un clairon.

*698ème séance,  
4 avril 1956.*

**1387 (XVII). Pétition du comité central de l'Union des populations du Cameroun de Tombel (T/PET.4/L.1/Add.1)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du comité central de l'Union des populations du Cameroun de Tombel concernant le Cameroun sous administration britannique, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée (T/PET.4/L.1/Add.1, T/OBS.4/20, T/L.637),

1. *Notes* the observations of the Administering Authority and the statement of its Special Representative, in particular regarding the uses to which taxation is put ;

2. *Expresses the hope* that the Administering Authority, within the scope of its general programme of development for the Territory as a whole, will improve the medical facilities in the Tombel area.

698th meeting,  
4 April 1956.

**Resolution on a petition concerning the Cameroons under British administration and the Cameroons under French administration**

**1388 (XVII). Petition from the Bafoussam Central Committee of the Union des populations du Cameroun (T/PET.4 and 5/4)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Bafoussam Central Committee of the Union des populations du Cameroun, in so far as it concerns the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.4 and 5/4, T/L.655),

1. *Notes* the observations of the Administering Authority and the statement of its Special Representative ;

2. *Recalls* its resolutions 1050 (XIV) of 12 July 1954, 1148 (XV) of 21 February 1955 and 1474 (XVII) of 16 February 1956 with regard to other petitions referring to incidents mentioned in this petition.

699th meeting,  
5 April 1956.

**Resolutions on petitions concerning the Cameroons under French administration**

**1389 (XVII). Petition from the General Assembly of the Union des populations du Cameroun held at Bafang (T/PET.5/316)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the General Assembly of the Union des populations du Cameroun held at Bafang concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/316, T/OBS.5/50, T/L.623),

*Takes note* of the observations of the Administering Authority and, in particular, of the statement of its Special Representative to the effect that, pursuant to the decree of 12 November 1955 relating to the status of urban mixed communes, the municipality of Bafang will henceforth be composed of a council elected entirely on the basis of a single electoral college and that the elections will take place forthwith.

660th meeting,  
16 February 1956.

1. *Prend acte* des observations de l'Autorité administrante et de la déclaration de son représentant spécial, notamment quant à l'usage fait du produit des taxes ;

2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité administrante, dans le cadre du programme général de développement de l'ensemble du Territoire, améliorera les services médicaux de la région de Tombel.

698ème séance,  
4 avril 1956.

**Résolution au sujet d'une pétition concernant le Cameroun sous administration britannique et le Cameroun sous administration française**

**1388 (XVII). Pétition du comité central de l'Union des populations du Cameroun de Bafoussam (T/PET.4 et 5/4)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du comité central de l'Union des populations du Cameroun de Bafoussam, dans la mesure où elle concerne le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.4 et 5/4, T/L.655),

1. *Prend acte* des observations de l'Autorité administrante et de la déclaration de son représentant spécial ;

2. *Rappelle* ses résolutions 1050 (XIV), du 12 juillet 1954, 1148 (XV), du 21 février 1955, et 1474 (XVII), du 16 février 1956, concernant d'autres pétitions relatives à des incidents dont il est question dans la présente pétition.

699ème séance,  
5 avril 1956.

**Résolutions au sujet de pétitions concernant le Cameroun sous administration française**

**1389 (XVII). Pétition de l'Assemblée générale de l'Union des populations du Cameroun tenue à Bafang (T/PET.5/316)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de l'Assemblée générale de l'Union des populations du Cameroun tenue à Bafang concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/316, T/OBS.5/50, T/L.623),

*Prend acte* des observations de l'Autorité administrante et, notamment, de la déclaration de son représentant spécial selon laquelle, conformément à l'arrêté du 12 novembre 1955 relatif au statut des communes mixtes urbaines, la municipalité de Bafang est désormais composée d'un conseil entièrement élu sur la base d'un collège électoral unique et les élections auront lieu incessamment.

660ème séance,  
16 février 1956.